



Programme Aims

The Bachelor of Science in Nursing [BSc(Nurs)] programme is dedicated to cultivating **professional nursing leaders with advanced competencies and a global perspective, while fostering cross-border collaboration** to deliver high-quality healthcare services in Mainland China.

The curriculum offers a comprehensive nursing education, along with extensive clinical and simulation training in a supportive environment, ensuring students are **well-equipped for the National Nurse Licensing Examination (NNLE) in Mainland China**.

Successful completion of the NNLE and registration qualifies students to **become registered nurses in Mainland China, embarking on a fulfilling and promising career in healthcare**.

Our programme also lays a solid foundation for **the expansion of their professional knowledge and skills in Hong Kong and beyond in the future**.

Why HKU BSc(Nurs) Programme?

Pioneering Professional Programme

The University of Hong Kong (HKU), renowned for its long history and global prestige, is breaking new ground with the introduction of **an innovative, self-funded, four-year full-time Bachelor's degree programme in Nursing—the first-of-its-kind in Hong Kong. Graduates will be awarded a Bachelor's degree by HKU**.

课程目标

理学士（护理学）课程致力于培养**具备卓越能力和国际视野的专业护理领导人才**，同时促进**跨境合作**，为内地提供卓越的医疗服务。

本课程提供全面的护理教育，并在支持性环境中进行广泛的临床与模拟训练，**确保学生为参加国家护士执业资格考试做好准备**。

成功通过该考试并完成注册后，**学生将获得内地注册护士资格**，从而开启充实且前景广阔的医疗职业生涯。

本课程也为学生未来在香港及其他地区扩展**专业知识与能力奠定坚实基础**。

为何选择香港大学的理学士（护理学）课程？

开创性专业课程

香港大学作为香港历史最悠久且居世界顶尖的高等教育机构，开创香港首个为期四年**自费的全日制本科护理学学位课程**，毕业生将获得香港大学授予的学士学位。



Nurturing Professional Nursing Leaders

The programme is committed to developing **a new generation of nursing leaders with professional capabilities and a global perspective**, enabling them to play a critical role in the healthcare sectors of Mainland China, Hong Kong and internationally and thrive in a promising career amid a rapidly changing global landscape.

Top-tier Learning Platform

By blending advanced international educational philosophies with the educational models of Hong Kong and Mainland China, the programme provides **world-class nursing education resources to create a top-tier learning platform for future nursing leaders**. It promotes high-quality development in healthcare nursing in Mainland China and meets the growing demand for high-calibre nursing leaders in the Greater Bay Area and beyond.

Interdisciplinary and Inter-professional Education

The curriculum provides a broad and comprehensive foundation in nursing knowledge and **encompasses diverse subjects such as Chinese Medicine, General Psychology, Microbiology and Applied Pharmacology, and Human Anatomy and Physiology**.

Students actively **participate in patient care and health projects within the medical faculty and engage in inter-professional team-based learning and inter-professional simulations**. These activities foster collaboration, hands-on learning, and the development of teamwork and shared expertise alongside students from other medical disciplines.

护理专业领导培养

本课程致力于培养具备**专业能力和国际视野**的新一代护理领袖，使他们能够在内地、香港乃至全球健康护理领域发挥关键作用，并在快速变化的全球环境中开创充满前景的职业生涯。

顶级护理学习平台

通过融合国际先进教育理念与香港和内地教育模式，课程提供**世界级护理教育资源**，打造**顶尖护理人才学习平台**，推动内地医疗护理行业的高质量发展，并满足粤港澳大湾区及全球对高素质护理领导者日益增长的需求。

跨学科与跨专业教育

本课程全面覆盖护理学知识，并**涵盖中医学、通用心理学、微生物学与应用药理学**，以及**人类解剖学与生理学等领域**，为学生打下坚实的专业基础。

学生将积极参与医学院的病人关爱与健康项目、**跨学科团队学习**，以及**跨学科模拟实践**。这些活动鼓励学生与其他医学学科的同伴合作学习，培养团队协作能力和跨学科的专业知识。



Bilingual Quality Education

The programme adopts a **bilingual teaching approach**. Experienced nursing instructors **deliver theoretical courses in English at the HKU campus**, while clinical practicum, preparation courses for the NNLE and a module on Patient-Centered Care and Customer Experience Management are conducted in Mandarin/ Cantonese in Mainland China.

Exceptional Clinical Partnerships

In collaboration with **the HKU-Shenzhen Hospital and prestigious healthcare groups in Mainland China**, the programme offers **unique clinical practicum experiences and expert-sharing sessions**, allowing students to access state-of-the-art medical facilities and establish connections with a broad spectrum of healthcare professionals.

Professional Qualification Preparation

The programme strategically prepares students for the NNLE. **After passing the NNLE and completing the registration review, students can become registered nurses in Mainland China and pursue opportunities in top-tier and high-end medical institutions.**

The curriculum aligns with the HKU Bachelor of Nursing (full-time) programme accredited by the NCHK (except for the clinical training requirement at recognised hospital sites in Hong Kong), enhancing graduates' chances of passing the NCHK's licensing examination in Hong Kong.

双语优质教学

本课程采用**双语教学模式**。由护理经验丰富的导师执教，**理论课程在香港大学校园使用英语授课**，而临床实习、护士执业资格考试的准备课程及以病患者为中心的护理与使用者体验管理课程则在内地使用普通话 / 粵語进行。

卓越临床合作伙伴

本课程与香港大学深圳医院及内地知名**医疗集团**等合作，提供独特的临床实习体验和**专家分享会**，让学生接触最先进的医疗设施，并建立广泛的医疗专业联系。

专业资格准备

本课程全面帮助学生参加国家护士执业资格考试，**通过考试及注册审核后成为内地注册护士**，并有机会在**顶尖和高端医疗机构工作**。

本课程内容与香港护士管理局认证的香港大学护理学士（全日制）对齐（在香港境内认可医院的临床培训要求除外），从而提高毕业生通过香港护士执业考试的机会。



Graduates may also continue to pursue the Master of Nursing and then Doctor of Nursing programmes, etc., as proper, at HKU or further their academic development overseas.

Internationalisation and Global Exchange Opportunities

HKU is a globally renowned institution consistently ranked among the top universities in the world. Committed to excellence in education, research and innovation, HKU offers a vibrant and inclusive campus environment.

Students gain a global perspective that empowers them to thrive in an increasingly interconnected world. **This dynamic international community fosters cross-cultural understanding and collaboration, enriching academic pursuits and personal development.**

Through close academic exchange with renowned nursing schools worldwide, the programme offers valuable insights into various international nursing systems.

毕业生还可选择继续攻读香港大学的护理学硕士，继而博士等课程，或前往海外进一步发展学术事业。

国际化与全球交流机会

香港大学是一所高度国际化的大学，长期位列世界顶尖大学之列。秉持卓越的教育、科研与创新精神，香港大学为学生提供充满活力且包容多元的校园环境。

学生具备全球视野，这使他们能够在日益互联的世界中蓬勃发展。这个充满活力的国际社区促进了跨文化理解与合作，丰富了学术探索和个人发展。

本课程通过与全球知名护理院校的紧密学术交流，提供各地护理系统的宝贵经验。



Programme Overview

The BSc(Nurs) is a **self-funded, four-year full-time programme (including three summer semesters)** with a maximum duration of six years.

The curriculum* comprises 43 credit-bearing courses (totalling 276 credits), including 26 professional courses, 4 clinical practicum courses, 6 common core courses, 3 language courses, 4 courses specifically prepared for the NNLE and additional non-credit-bearing courses.

The comprehensive curriculum equips students with the essential nursing knowledge and skills necessary to pass the NNLE and become registered nurses in Mainland China.

Our state-of-the-art facilities, featuring advanced classrooms, laboratories and a simulation nursing skills training centre, seamlessly integrate theoretical learning with practical application.

The holistic approach develops well-rounded nursing professionals capable of adapting to diverse healthcare environments and leading in various clinical settings.

**The curriculum is subject to change from time to time.*

Modes of Learning

The BSc(Nurs) programme utilises **diverse teaching methods and learning strategies** such as problem-based learning, interdisciplinary team learning, audiovisual learning, computer-assisted learning, active learning activities, skill demonstrations, field trips and educational visits to clinical agencies and community facilities.

课程概览

理学士（护理学）是一个为期四年自费的全日制课程（包含三个夏季学期），最长修读年限为六年。

本课程*设置包含 **43 门** 学分课程（共计 **276 学分**），其中专业课程 **26 门**、临床实习课程 **4 门**、核心课程 **6 门**、语言课程 **3 门**、国家护士执业资格考试准备课程 **4 门**，以及附加非学分课程。

这一全面的课程设置为学生提供必要的护理知识和技能，帮助他们通过国家护士执业资格考试成为内地注册护士。

学院配备先进的设施，如教室、实验室和模拟护理技能训练中心，将理论与实践紧密结合。

这种整体性的教学方法培养学生能够适应各种医疗环境，并在多种临床环境中担任领导角色的全面护理专业人才。

**课程可能会不时更改。*

学习模式

理学士（护理学）课程采用**多样化教学方法和学习策略**，如问题为导向学习、跨学科团队学习、视听学习、计算机辅助学习、主动学习活动、技巧示范、实地考察和赴临床机构及社区设施的教育访问。



Beyond traditional lectures, the curriculum includes seminars, tutorials, group discussions, guided group activities, laboratory simulations and clinical practicum.

For courses in life sciences and clinical pharmacology, students gain practical laboratory experience in specific areas such as anatomy, physiology, microbiology and pharmacology.

Nursing skills are strengthened through a blend of demonstrations, simulations, video playback, e-learning and practice, ensuring a comprehensive skill set for future nursing leaders.

Clinical Practicum

The BSc(Nurs) programme **strongly emphasises nursing practice and highlights the integration of theory with practice**. Under the guidance of experienced instructors, students will progressively master knowledge and skills across various nursing fields.

Clinical placements are arranged in community healthcare facilities and top teaching hospitals such as HKU-Shenzhen Hospital, ensuring that students can apply their acquired knowledge in real work environments.

本课程不仅限于传统课堂教学，还涵盖了讲座、研讨会、辅导课、小组讨论、指导小组活动、实验室模拟学习和临床实习等形式。

在生命科学和临床药理学等课程中，学生将通过解剖学、生理学、微生物学和药理学等领域的实验室工作来加强实践经验。

护理技能通过示范、模拟、视频、电子学习和实际操作等多种方式进行强化，确保未来护理领导者具备全面的技能。

临床实习

理学士（护理学）课程**重视护理实践，强调理论与实践的结合**。学生将在经验丰富的导师指导下，逐步深入掌握各个护理领域的知识和技能。

临床实习安排在社区医疗机构及顶尖教学医院，如香港大学深圳医院，确保学生能将所学知识应用于实际工作环境中。



*Curriculum Structure

	Semester 1	Semester 2	Semester 3 (Summer Semester)
Year 1	<ul style="list-style-type: none"> Core University English ^AI Literacy Human Anatomy and Physiology I Fundamentals of Nursing Introduction to Professional Nursing Practice General Psychology Adult Nursing I 	<ul style="list-style-type: none"> Cantonese for non-Cantonese Speaking Students Common Core Course I Human Anatomy and Physiology II Health Assessment Microbiology and Applied Pharmacology Adult Nursing II 	#NNLE Immersion I
Year 2	<ul style="list-style-type: none"> Academic Communication for Nursing Students Common Core Course II Adult Nursing III Chinese Medicine and Nursing I Law and Ethics and Professional Issues Social Context of Health and Illness Introduction to Nursing Research & Statistics 	<ul style="list-style-type: none"> Common Core Course III Common Core Course IV #Adult Health Nursing Practice I 	#NNLE Immersion II
Year 3	<ul style="list-style-type: none"> Common Core Course V Chinese Medicine and Nursing II Critical Care and Emergency Nursing Gerontological Nursing Mental Health Nursing Advanced Nursing Research and Evidence-based Practice 	<ul style="list-style-type: none"> Common Core Course VI Nursing Care of Healthy Population Adult Nursing IV Childbearing and Women Health Nursing Children & Adolescents Nursing Leadership, Management and Informatic Community and Public Health Nursing 	#NNLE Immersion III
Year 4	<ul style="list-style-type: none"> #Patient-Centered Care and Customer Experience Management #Specialty Nursing Practicum I #Specialty Nursing Practicum II 	<ul style="list-style-type: none"> #Adult Health Nursing Practice II #NNLE Immersion IV 	#To be undertaken in the Mainland ^To be confirmed

*The curriculum is subject to change from time to time, and the Chinese names of the courses are for reference; the English names shall prevail.

*课程结构

	第一学期	第二学期	第三学期 (夏季学期)
第1年	<ul style="list-style-type: none"> 大学英语 ^人工智能素养 人类解剖学与生理学 I 基础护理学 专业护理实践寻论 通用心理学 成人护理学 I 	<ul style="list-style-type: none"> 实用中文 核心课程 I 人类解剖学与生理学 II 健康评估 微生物学与应用药理学 成人护理学 II 	#国家护士执业资格考试准备课程 I
第2年	<ul style="list-style-type: none"> 学术沟通 (护理学生) 核心课程 II 成人护理 III 中医药与护理学 I 法律、伦理及专业议题 健康与疾病的社会背景 护理学研究及统计介绍 	<ul style="list-style-type: none"> 核心课程 III 核心课程 IV #成人健康护理实务 I 	#国家护士执业资格考试准备课程 II
第3年	<ul style="list-style-type: none"> 核心课程 V 中医药与护理学 II 危重与急诊护理学 老人科护理学 精神健康护理学 进阶护理学研究及循证实务 	<ul style="list-style-type: none"> 核心课程 VI 整体人口健康护理学 成人护理 IV 生育及妇女健康护理学 儿童与青少年护理学 领导力、管理学及信息学 社区及公共卫生护理学 	#国家护士执业资格考试准备课程 III
第4年	<ul style="list-style-type: none"> #以患者为中心的护理与使用者体验管理 #专科护理实习 I #专科护理实习 II 	<ul style="list-style-type: none"> #成人健康护理实务 II #国家护士执业资格考试准备课程 IV 	#在内地进行 ^待确认

*课程可能会不时更改；及课程的中文名称为参考译名，以英文名称为准。



Professional Recognition

Students who complete the programme requirements are eligible to take the NNLE*. **After passing the NNLE and completing the registration review, they can become registered nurses in Mainland China,** embarking on a rewarding and promising career in healthcare.

Graduates can also apply to the NCHK for approval to take the licensing examination. Upon passing, they are qualified to practice nursing in Hong Kong.

Graduates may choose to further their studies by pursuing a Master of Nursing programme at HKU or advancing their academic development overseas.

**Subject to approval by The Health Human Resources Development Center, National Health Commission, P.R.China.*

Career Prospects

In addition to the required attributes and competencies as a professional nurse, **graduates are equipped to independently conduct assessments and appraisals of community healthcare needs.** They can pursue careers in multiple areas such as clinical nursing, nursing research, education or management in Mainland China and/ or beyond.

Graduates are provided with **ample opportunities to develop a structured career path, featuring a promising career ladder and progression pathway.** In particular, professional nurse leaders, who are in great demand in top-tier and high-end medical institutions in Mainland China and beyond, are associated with highly respected and prestigious healthcare professional status in society.

专业认可

完成本课程要求的学生将有资格参加国家护士执业资格考试*。通过考试并完成注册审核后，可以成为内地注册护士，开启充实且前景广阔的医疗事业。

毕业生也可以向香港护士管理局申请批准参加执业考试，合格后可在香港从事护士工作。

毕业生还可选择继续深造，攻读香港大学的护理学硕士课程，或赴海外进一步发展学术事业。

**待国家卫生健康委人才交流服务中心批准。*

就业前景

除了具备作为专业护士所需的素质和能力外，毕业生还具备独立进行社区健康护理需求评估与评价的能力，可以在内地和/或其他地区从事临床护理、护理学研究、教育或管理等多个领域的职业。

毕业生将有充足的机会制定完善的职业规划，并建立有前途的职业阶梯和晋升路径。尤其是专业的护理领导者，他们在内地和/或其他地区的顶级和高端医疗机构中需求量极大，在社会上享有备受尊崇且极具声望的医疗专业地位。



New Frontier/ United Family Healthcare Scholarships*

The BSc(Nurs) programme **offers scholarships for Year 3 and Year 4 students with outstanding academic performance, sponsored by New Frontier (NF)/ United Family Healthcare (UFH).**

**Subject to the University's approval.*

新风天域 / 和睦家医疗奖学金*

理学士（护理学）课程对学术表现优异的三年级和四年级学生提供奖学金，该奖学金由新风天域 / 和睦家医疗赞助。

**待大学批准。*

Admission Requirements

The self-funded undergraduate BSc(Nurs) programme **mainly admits non-local students** via:

1. Mainland China's National Joint College Entrance Examination (NJCEE)/ GaoKao (Current Year):
 - The total score (excluding bonus points) must exceed the Tier-One Line or Special Admissions Control Line of the applicant's province/ municipality; and
 - Core subject scores must include Chinese, Mathematics and English.
2. An international qualification or other national examination qualifications other than NJCEE/ GaoKao (Current Year):
 - International Baccalaureate (IB) Diploma; or
 - General Certificate of Education (GCE) Advanced Level (AL)/ International Advanced Level (IAL); or
 - Scholastic Assessment Test (SAT)/ Advanced Placement (AP); or
 - Equivalent qualifications.
3. Personal Statement; and
4. Interview.

录取要求

自费本科理学士（护理学）课程**主要通过以下途径招收非本地学生：**

1. 中国大陆的全国联合招生考试或高考（应届）：
 - 总分（不含加分）需高于考生所在省 / 市的一本线或特殊类型招生控制分数线；及
 - 核心科目成绩需包含语文、数学和英语。
2. 除中国大陆的全国联合招生考试和高考以外的国际资格证书或其他国家考试资格（应届）：
 - 国际文凭 (IB)；或
 - 普通教育高级程度证书 (GCE AL) / 国际高级程度证书 (IAL)；或
 - 学术能力评估测试 (SAT)/ 大学先修课程 (AP)；或
 - 同等学历资格。
3. 个人陈述；及
4. 面试。



**HKU
Med**

LKS Faculty of Medicine
School of Nursing
香港大學護理學院



Composition Fee and Cost of Living

Application Fee for Admission (non-refundable): HK\$450

Composition Fee: HK\$218,000 per academic year (subject to change in subsequent years).

Off-campus Housing: HKD30,000 to HKD50,000 per year (depending on the housing type and district).

Living Expenses: Up to HKD50,000 per year (based on the lifestyle of an average student living in Hong Kong).

学费及住宿和生活费

入学申请费 (不可退还) : 港币 450 元

学费 : 每学年港币 218,000 元 (可能会在后续年份有所调整)。

住宿费 : 校外住宿每年港币 30,000 元至 50,000 元 (取决于所居住的地点和房屋类型)。

生活费 : 每年不超过港币 50,000 元 (以在香港生活的普通学生生活支出为参考)。

School of Nursing, LKS Faculty of Medicine
The University of Hong Kong
5/F, HKUMed Academic Building
3 Sassoon Road, Pokfulam, Hong Kong
E: bscn@hku.hk
W: <https://nursing.hku.hk>

香港大学李嘉诚医学院护理学院
香港薄扶林沙宣道 3 号医学院学术楼 5 楼
电邮: bscn@hku.hk
网站: <https://nursing.hku.hk>